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nklusiv verten og en gjest, hadde 23 rotarianere tatt turen til Kringstadvegen 17 hos ekteparet
Verås. Med verten selv som cicerone, fikk vi en grundig innføring i rhododendroens manafold.
Ikke minst ble dette anskueliggjort ved hagevandringen i vakre omgivelser ved Kringstadbukta.
Men først var det servering av vafler med jordbærsyltetøy, ja, til og med friske bær. Kaffe og

mineralvann hørte med. Litt av et hagselskap med andre ord, på tunet og ved bordene – bare glade
og fornøyde mennesker.

For at vi skal få en korrekt beskrivelse av både hus og hage, hadde vi bedt Tor om å skrive ned
noen fakta som vi gjengir her i sin helhet, og takker Tor for denne avlasting. Her in extenso:

”Huset. Blant tidligere hyttebebyggelse ble huset satt opp like etter krigen. Jørgen Gjenstad kjøpte
en tyskebrakke på Kringstad sammen med Oscar Sylte for å skaffe materialer. Da familien vokste,
ble den vestlige del med to etasjer føyet til i 60-åra. I 1986 ble huset utvidet østover med et større
baderom og to soverom i tillegg til kjeller.

Hagen.  Tilfeldigavis  oppdaget  jeg  i  1986 Rauma Planteskole  på  andre  siden av  Julsundvegen.
Familien Moen importerte planeter fra Tyskland og Scotland uten å være tilknyttet noen kjede. Jeg
så hvilket mangfold rhododendron består av. Tilbudet av rohodendron i vanlig gartneri var nokså
begrenset, sikkert på grunn av manglende etterspørsel. I dag er tilbudet større. Det er for det
meste hybrider i gartneriene. Plantene er krysset for å dyrke de frem med flotte farger og begrenset
vekststørrelse for tilpasning i  moderne hager, og bedre hardførhet. Det kan eksistere ca 30000
forskjellige hybrider.  Av arter, opprinnelige planter, finnes det kanskje ca 400 som kan dyrkes i
Norge.

For en som samler rhododendron er det spennende og utforskende å prøve å lykkes med arter. Selv
om det er risiko at de ender i kompost etter kort tid. Vestlandskysten er uten tvil det beste området
for å dyrke rhododendron. Det er kombinasjon av milde vintre og våte somre, samt at jordbunnen
ofte heller mot det sure. Det er områder med furuskog og lyngvekster. Rhododendron trives der det
er blåbær og røsslyng. Den er medlem av lyngfamilien. I min hage er det både arter og hybrider.
De tidligste artene jeg plantet har blitt høye og brede, men siden de står tett, blir det omtrent som
de ville stå i en skog.

Blomstring. I fjor var det en fantastisk blomstring i mai/juni. Jeg sa til meg selv at det var synd så
få fikk se det. Dessverre har dette året blitt skralere når det gjelder blomstring. Tidlig vår med
vekslende varme og kulde,  lite  snødekke og langvarig  tele  har  hemmet knoppdannelsen.  Lang
periode med tørke og varme har forårsaket tidligere blomstring. Det er slikt som gjør rhododendron
utfordrende. Man må gå videre, å passe på å gjødsle til  riktig tid for å få dannet knopper om
høsten, som er klare til å tåle neste vinter.

Kjøp av planter. Arter kan man kjøpe hos Ole Jonny Larsen i Spjelkavik. Han skaffer frø og dyrker
for salg, og sender ut planteliser et par ganger i året.”

Til  slutt  takket  innkommende  president,  Ole  Syltebø,  for  en  minneverdig  opplevelse,  noe  de
fremmøtte ga uttrykk for med stående applaus.

- Se bilder på de to neste sidene.
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